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Dagsorden – Forældrerådsmøde i Børnehuset Fantasihaven 
Praktisk: 

Onsdag 4. maj 2022 kl. 17:00 til kl. 19.00  

Deltagere: 

Forældrerådet: Ane, Camilla, Cecilie, Jexxy, Katrine, Louise, Mia, Morten, Stine, Joo (formand). (Afbud 

fra Çigdem, Lars og Mark) 

Personale: Pernille, Lars (Afbud fra Line) 

 

Punkter 
1) Valg af referent og godkendelse af mødereferat fra 7. september 

Beslutning: Hvem er referent på dagens møde? Ane 

Kan forrige referat godkendes? Godkendt 

Bilag A  

 

2) Orientering – v/Lars 

a. Status vedrørende ansættelse af ny daglig leder 

i. Mette starter den. 1 juni. Pædagogisk baggrund og tidligere ledelseserfaring samt 

diplom i ledelse.  

Lars glæder sig til at indgå i ledelsesteam med Mette (Lars har ikke søgt stillingen). 

b. Status på personalebemandingen 

En del langtidssygemeldinger – alle vikarer bliver brugt i faste stillinger. Nogle (naturligt) 

stadig præget af det mentale efterslæb af at starte en ny institution op under Coronas 

begrænsninger, men en del af de langtidssygemeldinger der ses p.t. er også af fysisk 

karakter (operationer og lign.)  

Yderligere er 3 på barsel. 

Liane er startet i køkkenet i stedet for Maria.  

Det drøftes om man kan få en studentermedhjælper/pensionist til at ordne praktiske 

opgaver i løbet i eftermiddagen, så den tid ikke går fra det pædagogiske personale. Der 

har været en pulje fra Egedal kommune til dette, men det ser ikke ud til at dette er en 

mulighed længere. 

Det forespørges om spidsbelastning evt. kan meldes ud på forhånd, så det er muligt at 

planlægge fx omsorgsdage. Lars understreger at beskeder med forespørgsel om kort dag / 

tidlig weekend kun sendes ud i yderste nødstilfælde med mange akutte sygemeldinger 

samme dag. Det understreges fra Lars og Pernille, at beskederne kun skrives ud, når der 

har været mange akutte sygemeldinger og at ingen skal have dårlig samvittighed over 

ikke at kunne hjælpe.  

Forældrerådet efterspørger om man i tilfælde af håndsudrækning efter hjælp, kan tilføje 

hvornår på dagen det er mest kritisk ift personaleantal, da man derved bedre kan 

koordinere eventuelt at aflevere senere/hente tidligere, så det giver størst impakt for alle. 

c. Info om emner på de seneste personalemøder 

- Naturvejleder (oplæg og inspiration til leg og læring udendørs) – gav også anledning til 

gode interne snakke omkring hvordan legepladsen kan udnyttes bedre (der er nedsat to 

legepladsudvalg blandt personalet et for henholdsvis vuggestuens og børnehavens 

legeplads) 

- Fantasihavens identitet (årshjul og traditioner) – se senere punkt 

Drøftelse: Har Forældrerådet kommentarer til orienteringen? Det var interessant at høre – 

gentages gerne  
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3) Fantasihaven får ny hjemmeside 

a. Kommunen har besluttet at alle dagtilbud får ny hjemmeside. Den centrale proces er i gang 

og derefter begynder lokal implementering. Lars modtager undervisning inden 

sommerferien, hvorefter teksterne til Fantasihavens nye hjemmeside skal skrives og 

uploades. Lancering inden sommerferien.  

b. Den nuværende hjemmeside: http://www.egedalborn.dk/forside/smoerum/fantasihaven  

c. Den nye hjemmeside vil ligne denne: https://elva.aula.dk/ 

Drøftelse: Har forældrerådet input til menupunkter på den nye hjemmeside? 

Meget gerne en mulighed for at kunne uploade ref. fra forældrerådsmøder – hvis ikke et helt 

punkt omkring forældrerådet 

 

 

4) Forældre kan fremover selv tjekke sit barn ind og ud 

a. På Forældrerådets foranledning er der indkøbt 6 stk. iPads, som hænger ved de 6 

indgangsdøre til garderoberne. 

b. Dermed kan forældre selv benytte ”Komme-Gå” funktionen i AULA, så det pædagogiske 

personale ikke skal tjekke stuens iPad så meget. 

Drøftelse: Har forældrerådet kommentarer til muligheden for selv at benytte ”Komme-Gå”? 

Diskussion om hvorvidt det kun skal være forældre der tjekker ind og ud. Det fremhæves at 

der kan være en risiko ved at lade børn hjælpe i tilfælde af at de bliver kreative og får tjekket 

kammerater eller sig selv ud med på dage. Det besluttes at det meldes ud at det er et 

voksenredskab.  

Pointe fra Pernille omkring at iPad’en ikke afløser personalets behov for, at man som 

forældre sørger for at have kontakt med personalet ved aflevering/hentning, så forsæt med 

at sige godmorgen og farvel til en fra personalet. 

 

 

5) Fantasihavens årshjul – traditioner 

a. Som en del af ”Fantasihavens Fælles Faglige Fundament” har et udvalg fremlagt forslag til 

Fantasihavens årshjul. Det er to-delt og handler om 1) faste traditioner og 2) årligt 

tilbagevendende pædagogiske arbejdsopgaver.  

b. De årlige traditioner fremlægges på Forældrerådsmødet 4. maj og personalemødet 16. maj. 

Personalet vælger 2-3 medlemmer til alle arbejdsgrupperne.  

i. Bedsteforældredag 30. maj (medarbejder-udvalg planlægger og inviterer) 

ii. Sommerfest 16. juni (medarbejder-udvalg planlægger og koordinerer med 

Forældreråd-udvalg) 

Drøftelse og beslutning: Har forældrerådet kommentarer til årshjulet? Hvem vil deltage i 

koordinering af sommerfesten? 

Dejligt at det er sat i system.  

Fremhæves at der potentielt set er behov for at understrege at det for børn uden 

bedsteforældre er helt ok at medbringe fx onkel eller nabo til bedsteforældredag. 

Der spørges til stuemøder og forældremøder (især opleves en efterspøgsmål på stuemøder)  

– dette skal stadig fastlægges som årligt tilbagevendende aktiviteter.  

Bilag B 

 

 

 

 

 

 

http://www.egedalborn.dk/forside/smoerum/fantasihaven
https://elva.aula.dk/
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6) Indretning (og forbedring) af legepladsen 

a. Der er et ubrugt beløb til etablering af udendørs faciliteter i Fantasihaven. Beløbet kan f.eks. 

anvendes til beplantning langs hegnet, til indretning af pædagogiske legezoner, til områder 

med ”vild med vilje” og/eller til udbedring af problemerne med vand på legepladsen. 

b. På grund af tovtrækkeri med entreprenøren er beløbet ikke anvendt endnu, men Center for 

Ejendomme og Fantasihaven samarbejder om at få klarlagt beløbsstørrelsen og derefter 

udarbejde forslag til anvendelsen. 

c. Lars vil afvente til ny leder er tiltrådt, så der kan træffes gode langsigtede beslutninger, fordi 

det kommer til at sætte varigt indtryk på Fantasihavens legeplads 

Drøftelse: Har Forældrerådet kommentarer til orienteringen? Er Forældrerådet interesseret 

i at arrangere en plante- eller arbejdsdag i løbet af efteråret?  

Der er stor frustration over problemer med vandet legepladsen – og det står klart at den 

eneste løsning er en re-etablering. Risiko for børn såvel som voksne opleves ikke som 

acceptabel.  

Forældrerådet vil gå videre med en henvendelse til Center for Ejendomme vedr. reetablering. 

Louise og Joo står for dette. 

 

Der udtrykkes bekymring for, om indretningen af især legepladsen for vuggestuen er optimal, 

da der er flere der har oplevet gråd fra børn ’der ikke bliver set’. Lars vil gå videre med 

forespørgsel/idé til vuggestuepersonalet om hvorvidt indretningen på legepladsen har 

indflydelse på dette – er der noget der kan optimeres så det er lettere at overskue børnene?    

Der fremhæves yderligere generel bekymring fra flere omkring hvorvidt pædagogerne kun har 

fokus på deres ’egen’ gruppe af børn. Kan dette optimeres for også at støtte op om det 

personale vi er så glade for? Lars tager også dette til efterretning.   

 

 

7) Frokostordning 

a. Det er i Egedal Kommune politisk besluttet, at der foretages afstemning i forbindelse med 
frokostordning hvert andet år. I 2022 foregår afstemningen via AULA i perioden 1.-16. maj. 
Se kommunens orientering i bilaget 
Beslutning: Ønsker Forældrerådet at udmelde en fælles holdning til resten af 

forældregruppen vedrørende enten bevarelse eller afskaffelse af frokostordningen?  

Bilag C 

Der er mange kommentarer på at afstemningen kom ud inden orienteringen – Joo tager det 

videre til Charlotte.  

Grundet timing kommer forældrerådet ikke til at komme med en samlet anbefaling.  

Morten er nysgerrig på økonomien og vil undersøge via Charlotte.  

 

 

8) Evaluering af Forældreråds-initiativer 

a. Forældrerådet afprøvede søndag 27. marts konceptet ”Åben Legeplads” 

Drøftelse og beslutning: Kan konceptet gentages? Skal det eventuelt justeres eller bare 

direkte kopieres til næste gang?  

Åben legeplads betegnes som en succes. Næste gang vil vi optimere med flere fælles 

aktiviteter  - fx tegnezone og bål med snobrød. 

Åben legeplads afholdes næste gang d. 28. august kl. 9-11 (Mia og Cecilie melder sig som 

koordinerende) 
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9) Planlægning af Forældreråds-initiativer  

a. Drøftelse og beslutning: Har Forældrerådet ideer og forslag til kommende arrangementer 

eller initiativer? Hvem vil i så fald stå for at planlægge og gennemføre? 

Forældrekaffe 27. september 15-17; der er forespørgsel fra personalet på, om forældrerådet 

vil hjælpe. Det er det stemning for, koordinering følger efter personalemøde i juni, hvor det 

står mere klart, hvad forældrerådet skal hjælpe med.  

Ved fotografering 24-25. september til individuelle billeder skal der også være 

forældrerådsrepræsentanter – gerne flere end sidst så man har kortere intervaller . 

 

 

10) Sukkerpolitik og madpakkepolitik 

a. På mødet uddeles Fødevarestyrelsens pjece ”Gi’ madpakken en hånd – godt for sundhed og 

klima” 

Drøftelse: Hvordan kan personale og forældregruppe bedst samarbejde om at børnene får 

sunde mellemmåltider, der giver energi til hele dagen? 

Man kan som institution i Egedal selv definere sukkerpolitik. I Fantasihaven har vi aldrig fået 

nedskrevet en detaljeret defineret sukkerpolitik. Der er ambition omkring dette. Der er dog 

et basalt princip om, at der ikke serveres sukker i Fantasihaven – dette er både fra køkkenet 

og ved uddeling. Der er altså intet belæg baseret i en sukkerpolitik eller andre regler for, at 

personale blander sig i, hvad børnene har med i madpakkerne.  

Der kan dog stadig være situationer hvor personalet henvender sig til forældre vedr. 

madpakker – det kan fx have udgangspunkt i situationer som de følgende:  

 Problematikker kan opstå ved forskellige grænser i forskellige hjem som kommer til 

udtryk i forskellige madpakker.   

 Yderligere kan der være situationer, hvor børn ikke får det i madpakkerne, der 

skaber et stabilt blodsukker og en stabil energi, hvilket kan skabe udfordringer sidst 

på dagen.  

 

 

11) Punkter til kommende møder 

Diskussion af timing af kommende møder samt valg;  

o Næste forældrerådsmøde slut august (24/8) (deadline for punkter 10/8) 

o Derefter bliver der meldt ud på Aula, hvordan man kan melde sig som interesseret i at 

opstille. Alt efter antal interesserede bliver der taget stilling til, om valg er nødvendigt. 

Hvis der skal være valg arrangeres dette i forbindelse med forældrekaffe 27. september. 

o Potentielt set kan der nås et konstitueringsmøde i det nye forældreråd inden 

områdebestyrelsesmøde i Oktober. 

 

 

12) Eventuelt 

Dette punkt er ved en fejl udeladt fra dagsordenen, men medtages på mødet. 

o Der spørges om man forventer at åbne legepladsen for offentligheden udenfor 

insitutionens åbningstider. – dette ønsker man stadig at afvente med, da erfaringer fra 

andre institutioner i området desværre er, at der sker en del vandalisering, efterlades 

affald, glasskår, tomme lightergaspatroner mm. 

 

 

 


